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BESPREEKNOTITIE (PARTICIPATIE-TRAJECT) UITDAMMERDIJK  (als onderdeel van de 

MARKERMEERDIJK). 

Fractie PvdA-NH 

Vergadering cie. NLG, Provincie Noord Holland, d.d. 21 september 2020 

 

In input voor deze bespreeknotitie heeft de PvdA-NH ontleend aan de geschreven/ verbeelde 
informatie (c.q. inspraak in de cie NLG) door vertegenwoordigers van de Uitdamse Dorpsraad en De 
Kwade Zwaan. En mede vanuit een afgelegd werkbezoek aan Uitdam, aan beide organisaties.   
 

Markermeerdijk: (weer) veilig, maar ook groen en biodivers! 

De plannen en voorgenomen werkzaamheden aan de Markermeerdijk dateren al van jaren geleden. 

Inmiddels staan we op een punt dat plannen gaan worden omgezet in ‘werk in uitvoering’.  

Eind 2017 is de Alliantie met de eerste visualisatie voor het concept Projectplan Waterwet gekomen: 

een zeer ‘stenige’ oplossing, in Uitdam al snel tot ‘stenen landingsbaan’ gedoopt, met in totaal 14 

meter steen over de hele lengte van het dorp. Het dorp is daarop in verzet gekomen. Reden: het 

voorgestelde ontwerp was niet conform de afspraak: een veilige dijk die past bij het karakter van 

Uitdam. 

Na bijna een jaar radiostilte vanuit de Alliantie, is Uitdam in september 2018 opnieuw gerustgesteld, 

tijdens het afsluitend overleg met Deltacommissaris en de Alliantie. Uit het verslag van deze 

bijeenkomst: De Alliantie zegt: “de eerder getoonde visualisatie van de dijk is niet het eindbeeld”. 

Eind 2019: De Uitdammerdijk hoeft minder ingrijpend veranderd te worden. De getoonde 

visualisaties laten een dijk zien die past bij het karakter van Uitdam. De Alliantie vraagt aan de 

Dorpsraad en De Kwade Zwaan - gezien de lopende procedure bij de Raad van State – er (nog) geen 

ruchtbaarheid aan te geven. 

14 mei 2020 (korte tijd na de RvS-uitspraak) De Alliantie meldt dat er “rekenfout” is gemaakt. De 14 

meter brede stenen dijk blijft het ontwerp. Het verzoek om de beschikbaar gehouden experts van de 

DC te betrekken bij een potentiele oplossing wordt afgewezen. 

De Alliantie/HHNK die toezegging om (alsnog) mee te denken voor een meer groene oplossing, 

schuift deze - aldus de mensen in Uitdam -  naar de Provincie. De dijkbekleding wordt onderdeel van 

het participatieproces. De motie “Betrek de betrokken inwoners Markermeerdijken”, van 8 oktober 

2018, ligt dan al een hele poos in uitvoering. Deze motie wordt vertaald naar Plan van Aanpak 

Betrekken omgeving bij het ontwerp van de dijkbekleding (juli 2019).  

In juni 2020 heeft de Alliantie toegezegd “mee te denken aan oplossingen voor een groene bekleding 

van de dijk”. 

 

24 augustus 2020: Technische Briefing (TB) Markermeerdijk in cie. NLG. Deze TB gaat echter over 

Dijkplaatsen en “De Snedes”, voor het stuk Uitdammerdijk niet relevant. In deze TB wordt de 

verlenging van het participatieproces met 4 maanden (tot 1 januari 2021) toegezegd. De ambtenaar 

die de TB verzorgt, heeft daarna nog een gesprek met de insprekers vanuit Uitdam. In dat gesprek  

wordt, aldus de insprekers vanuit de Dorpsraad en De Kwade Zwaan, gezegd dat de Provincie 

(Gedeputeerde) het Bestuurlijk Overleg (BO) in zou gaan met de volgende agenda voor Uitdam: 

- de 3 alternatieven voor de stenen Basalton bekleding laten onderzoeken middels een expert 

meeting (Klei, Geotextiel en de ecologische vergroening); 

- Budget voor deze verkenning komt van de Provincie; 
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- De extra participatietijd van 4 maanden wordt óók voor Uitdam genomen, om goede 

participatie te hebben. 

 

Vrijdagmiddag 28 augustus 2020 heeft de PvdA-fractie een telefonisch gesprek met gedeputeerde 

Water waarin uitdrukkelijk wordt gevraagd – en vervolgens door hem wordt toegezegd – dat de 

mensen in Uitdam óók met de verlengde participatie kunnen meedoen. Diezelfde vrijdagmiddag laat 

de Dorpsraad aan onze fractie weten een voor hen zéér teleurstellende terugkoppeling gekregen te 

hebben vanuit het Bestuurlijk Overleg Markermeerdijken. Deze terugkoppeling komt neer op:   

 

- Er wordt geen extra tijd voor Uitdam vrij gemaakt, voor onderzoek naar alternatieve 

dijkbekleding. De 4 maanden extra participatietijd is niet van toepassing op Uitdam; 

- Er wordt ook géén expertmeeting gepland voor alternatieve dijkbekleding klei (zoals ook bepleit 

door de inspreekster in de cie. NLG van 24 augustus jl.) 

- Er is wel ondersteuning voor de pilot “ecologische vergroening van Basalton”, echter de 

financiering moet nog worden gevonden en zowel de Dorpsraad als De Kwade Zwaan hebben 

nog geen duidelijkheid over de condities en of zij hun experts kunnen inbrengen. 

 

   

Verbeelding van de situatie zoals die kan (gaat) worden:      Uitdammerdijk nu… 

Deze Bespreeknotitie wil de volgende punten onder de aandacht van de commissie NLG brengen:   

1. In de Technische Briefing Markermeerdijk, in de cie. NLG van 24/8, wordt een 

participatieverlenging van 4 maanden toegezegd. Waarom niet voor álle bewoners van 

achter de Markermeerdijk (dus ook die van Uitdam)? De PvdA-NH verneemt graag de visie op 

/ opinie hierover van de andere fracties binnen de commissie.  

2. Een Expertmeeting organiseren voor en met de bewoners van Uitdam, daar wil de Alliantie 

niet aan. De commissie NLG kan echter haar eigen expertmeeting wensen en organiseren. 

Daarin dan aandacht voor vooral de (on)mogelijkheden van vergroening van de 

Uitdammerdijk, met medewerking van een dijkecoloog en de deskundigen die eerder in 

communicatie met de Uitdammers hebben aangegeven wat er – aangaande vergroening van 

de dijk - mogelijkerwijs wél tot opties behoort. 

3. Anno 2020 – met een enorme opgave ten aanzien van het voltooien van het NNN – kan een 

dijk een uitstekende groene verbinding zijn tussen (uit elkaar liggende) natuurgebieden. Als 

een soort ‘green highway’ voor vogels, vlinders, insecten of kleine zoogdieren. Een nieuw 

ingerichte dijk zou in de optiek van de PvdA-NH deze functie (zoveel mogelijk) moeten 

behouden en ook nog eens klimaat adaptief zijn. 

4. Er is een brief naar de minister gestuurd. Door de Alliantie? Door GS? Kan de gedeputeerde 

de commissie NLG informeren over de inhoud van die brief en met welke doel deze brief is 

verstuurd. 

  

 


